
Oświadczenie złożone 

przez senatora Grzegorza Napieralskiego 

na 55. posiedzeniu Senatu 

w dniu 31 stycznia 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do minister finansów Teresy Czerwińskiej 

Szanowna Pani Minister! 

Na rynku nie ma kas fiskalnych, które uwzględniałyby cenę z 4 miejscami po przecinku. Właściciele kan-

torów nerwowo poszukują rozwiązań, które pozwolą im wypełnić nowe obowiązki ewidencyjne. Już od 

1 kwietnia będą musieli rejestrować transakcje wymiany walut na kasach fiskalnych. Problem polega na tym, 

że na rynku nie ma obecnie urządzeń dostosowanych do wykonywanej przez nich działalności, podających 

cenę z dokładnością do 4 miejsc po przecinku. Właściciele kantorów nie wykluczają, że po 1 kwietnia będą 

zmuszeni zamknąć swoje miejsca biznesu. W Szczecinie i województwie zachodniopomorskim może to sta-

nowić duży problem. 

Proszę o informację: co wpłynęło na decyzję Ministerstwa Finansów o podjęciu takich działań? Jakie 

rozwiązania proponują Państwo dla właścicieli kantorów, aby po 1 kwietnia 2018 r. mogli działań bez pro-

blemów? Brak jasnych informacji może oznaczać utrudnienia w handlu przygranicznym w okolicach Szcze-

cina, Gryfina, Chojny, Cedyni, Mieszkowic, Dębna, Myśliborza, Boleszkowic, Widuchowej, Polic, Nowego 

Warpna czy Świnoujścia, Międzyzdrojów, Kamienia Pomorskiego, Dziwnowa, Rewala i Trzebiatowa. W 

tych miejscowościach wiele osób żyje z usług świadczonych dla klientów z Niemiec: sklepy spożywcze, 

warsztaty samochodowe, fryzjerzy i rolnicy. 

Proszę o potraktowanie sprawy jako pilnej. 

Z wyrazami szacunku 

Grzegorz Napieralski 
 


